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Szám: 138-11/2011/Rk. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
a Képviselő-testület 

az Encs Városi Művelődési Központ és Könyvtár kistermében 
2011. augusztus 17-én  

7.00 órai kezdettel tartott rendkívüli üléséről 
 
 
Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester, Bolobás Péter, 
Bratu Ferenc, Karsai Attila, Molnárné Juhász Éva, Timár László, dr. Vidákovics Béla helyi 
képviselők.  
Igazoltan távol maradt: Kléri Bertalan helyi képviselő. 
Tanácskozási joggal jelen van: dr. Halász Ferenc jegyző, dr. Szántó Marianna aljegyző, 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati szakreferens, Ferencsák Sándorné Pénzügyi irodavezető, 
Vajkóné Zsíros Emese és Hódiné Gazsi Ágota intézményvezetők. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-
testületi tagból 8 jelen van, az ülést határozatképesnek nyilvánítja és megnyitja.  
 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről.  
 
A Képviselő-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
1.) Racionalizálási intézkedések meghozatala  

Előadó: Bratu László polgármester 
 
 

ÜLÉSI 
NAPIREND TÁRGYALÁSA 

 
Napirend tárgya:        Előadó: 
 
1.) Racionalizálási intézkedések meghozatala    Bratu László 

           polgármester 
 
Bratu László polgármester ismerteti a képviselő-testület tagjaival, hogy a tegnapi 
előterjesztéshez képest az a változás, hogy az iskola további 2 fő pedagógus leépítésére tett 
javaslatot. 
 
Szeles András alpolgármester azt szeretné megtudni az intézményvezetőtől, hogy a tagnap 
megjelölt 10-14 bejáró dolgozó közül milyen szándékkal és hogyan történt ennek a kettőnek a 
kiválasztása. Az igazgató úr intézményvezetőként, képviselőként, volt pénzügyi bizottsági 
elnökként hogyan látja, ha az őszi időszakban előáll egy további rossz helyzet, akkor milyen 
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alternatívája lesz annak megoldására? Mi lesz, ha a városi intézmények dolgozói nem kapnak 
fizetést fedezet hiányában? Milyen megoldást lát? 
 
Timár László iskolaigazgató elmondja, hogy valóban több bejáró dolgozója van, de a szakos 
ellátottságon nem szeretne rontani és a bejáró dolgozók három kivétellel szakos tanárok. 
Éppen ezért csak a napköziben tudott gondolkodni úgy, hogy a felső tagozatból átszervezve 
lesznek pótolva. A három napközis nevelő esetében azt nézte meg, hogy ki jött legrégebben, 
azaz kinél legnagyobb a felmentéssel járó teher. 
Felhívja azonban a figyelmet arra, hogy a két bejáró dolgozó elengedése esetén nem lesz 
megtakarítás, mert túlórában kell pótolni a munkájukat. 
Végignézve a tantárgyfelosztást, a képviselő-testület által engedélyezett tanulócsoportok, 
osztályok számát a szaktárgyi ellátáshoz kell ez a létszám a tantestületnek. 
A korrepetálást szükségesnek tartja, mert nagyon heterogén a gyermekanyag. Szükséges azon 
tanulók felzárkóztatása, akik lemaradnak. Így tarthatók az elrendelt osztálylétszámok. A 
korrepetálást úgy oldották meg, hogy számítástechnika órája csak annak lesz, aki jól halad, de 
3-as átlag alatt korrepetáláson vesznek részt helyette. Ha mindenki számítástechnikára járna, 
akkor két csoportban kellene oktatni az osztályokat, mert csak 20 fő foglakoztatására van 
egyszerre lehetőség. 
Így került kiválasztásra a két fő és újra hangsúlyozza, hogy elbocsátásuk jelentős 
megtakarítást nem hoz. 
Kijelenti, hogy a számukra előírt 9,7 millió forintos megtakarítás az adminisztratív dolgozó és 
az élelmezésvezető nélkül is teljesített lett volna. 
Elmondja, hogy már a költségvetés tervezésekor jelezte, hogy nem fogja tudni hozni a tavalyi 
bevételi szintjét. Úgy véli ezen problémák megvitatása részletesebb indokolást és nagyobb 
felkészülést igényel. A bevételi kiesése 20 millió forint. 
Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a vidéki társult települések önkormányzatait felszólították a 
teljesítésre, de még nem teljesítettek. ismételt felszólításra sem teljesítés esetén átküldi az 
iratokat a hivatalhoz, hogy inkasszálja be a tartozást. Ez kb. 8 millió forint. 
Gondot okoz továbbá az, hogy sok az ingyenesen étkező gyerek. A konyha működtetésénél 
sok a kiadás, kevés a bevétel. 
Végezetül kéri, hogy ha lehetséges a most megjelölt két pedagógusi álláshelyet ne vegye el 
tőle a testület, hiszen nem jelent megtakarítást. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy sok 
felmerült kérdésére választ kapott. Szükségesnek tartja azonban azt, hogy belátható időn belül 
lépések történjenek a hiány csökkentésére pl. órák áttekintése stb., mert a mostani 
kinnlevőségek mellett nem látszik biztosítottnak az, hogy az intézmény decemberre le tudja 
faragni a hiányát. Ehhez külső segítségre lesz szüksége. Az óraszámokat kell csökkenteni, 
mert az okozza az óriási többletköltséget. 
A jelen létszámleépítéssel nem érintett intézmények esetében milyen üres álláshelyekről van 
szó, melyek betöltetlensége a megtakarítást hozza? 
 
dr. Szántó Marianna aljegyző ismerteti az üres álláshelyekhez tartozó munkaköröket a 
gondozási központ és a hivatal esetében. Elmondja, hogy az álláshely hirdetési 
kötelezettségének a munkáltató eleget tesz, de már hosszabb ideje be nem töltött 
álláshelyekről van szó. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke megkérdezi, hogy 
ezek esetében ki lehet-e mondani, hogy nem tölthetők be? 
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Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy ez nem célszerű, hiszen az intézmények 
működéséhez szükséges munkakörökről van szó. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy természetesen ezen intézmények is betartják a 
képviselő-testület döntését és az üres álláshelyeket nem töltik be fenntartói engedély nélkül. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kérdezi az 
iskola igazgatójától, hogy véleménye szerint a további létszámcsökkentés már az intézmény 
működtetését veszélyezteti? Kijelenti, hogy többet várt az intézménytől. 
 
Timár László iskolaigazgató elmondja, hogy a tantárgyfelosztást a testület által előírt 
csoportszámhoz igazították. Ez alapján a 83 pedagógusra szükség van a kötelező órák 
leadásához. Ha a két létszámot elveszi a testület, akkor a túlórát kell növelni. ha kisebb bérűek 
helyettesítik őket, akkor lehet elérni egy minimális megtakarítást. Mivel a bizottsági elnök úr 
áttekintette a tantárgyfelosztást, kéri a véleményének ismertetését. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy belsőleg kell megoldani az intézmény feladatait, 
létszámát. Szűkíteni kell a napközit, korrepetálást stb., mert az önkormányzat nem tudja 
finanszírozni. 
Emlékezet mindenki, hogy a mai döntés 2012. júniusig marad. 
Várhatóan változik majd a pedagógusok kötelező óraszáma is, mely azt eredményezi majd, 
hogy majd minden negyedik embert el kell engedni. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elismeri, hogy a 
felső tagozatban nehéz a helyzet, mert a szakos órákat le kell adni. Alsóban a helyzet 
egyszerű. A polgármester úr által elmondottakat azzal egészíti ki, hogy a tanév során minden 
olyan döntés meghozható, amely a csoportok számát nem érinti. 
 
Bolobás Péter képviselő arra kérdez rá, hogy a technikai dolgozóknál nincs mozgástér? 
 
Timár László iskolaigazgató úgy véli nincs. A három encsi épület hatalmas és Fügödön is 
egyre több az osztály. A nagy épületekben 4 takarító van és minden épületben van 1-1- 
karbantartó. 
 
Szeles András alpolgármester elmondja, hogy a kollégiumban két takarító nő van 
foglalkoztatva. Jogosnak érzi Bolobás képviselő úr felvetését. Ha pedagógus nem építhető 
már le, akkor a technikai létszámot kell áttekinteni. 
 
Bratu Ferenc képviselő megkérdezi igazgató urat, hogy amennyiben a létszámokhoz nem 
kíván hozzányúlni, akkor a pótlékokhoz hozzá nyúl-e? 
 
Timár László iskolaigazgató kijelenti, hogy csak osztályfőnöki pótlékot fizet, a minőségi 
bérpótlékot nem kapja mindenki. A megtakarítások érdekében annak lehetőségét vette 
számban, hogy a szakköröket ingyenesen biztosítja a gyerekeknek. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy az iskola politikája csak időhúzás, hiszen jövőre 
további napközis csoportokat kell majd megszüntetni, ha az óraszám emelkedik. Jelentős 
változás várható. Az biztos, hogy az önkormányzat nem tud a jelenlegi szerkezetben élni, el 
kell felejteni azt a három-négy éve hangoztatott mondat, mely szerint a leépítés a felmentés és 
a végkielégítés miatt nem hoz megtakarítást. Ez igaz az első évre, de aztán már megtakarítást 
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eredményez. Ha időben meglépték volna az intézmények a leépítést már jobb helyzetben 
lennének. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő nem érti, hogy a karbantartókat miért nem lehet mobilizálni, 
miért kell épületenként 1-1 főt alkalmazni? 
 
Timár László iskolaigazgató kijelenti, hogy mobilok most is. Más-más szakértelemmel 
rendelkeznek és járnak a négy épület között oda, ahol szükség van rájuk. segítik egymás 
munkáját. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a fenntartó szükség esetén dönthet úgy, hogy a 
Városgazda Kft. mellett intézményfenntartó központot hoz létre, ahová integrál minden olyan 
dolgozót, aki nem szakdolgozó, Ez természetesen azt is jelenti, hogy minden ilyen dolgozó 
kikerül a Kjt. hatály alól a munkatörvénykönyve hatálya alá. Hosszú távon ebben érdemes 
gondolkodni a megtakarítás érdekében. Nincs új a nap alatt, nagyon sok önkormányzat 
megtette már ezt a lépést. 
 
Szeles András alpolgármester ismerteti a jelenlévőkkel, hogy a megyei önkormányzat is 
megtette már ezt a lépést és a háttérszolgáltatásba dolgozókat kiszervezték. Az elmúlt 1-2 
hónapot áttekintve úgy véli, a testületnek ki kell jelentenie az erre vonatkozó szándékát 
időben, mert az előkészítésre nem elegendő egy hónap. 
Mivel az intézményvezető jelezte, hogy a dologi kiadásoknál már nem tud megtakarítani és a 
költségvetésének jelentős hányada személyi kiadás, ezért gondolkodik a testület a személyi 
kiadások csökkentésében.  
Érdemi változást a tegnapi előterjesztéshez képest nem lát, ettől mindenki többet várt el az 
iskola esetében. A pedagógus állomány az igazgató úr szerint nem csökkenthető, de a 
technikai állomány vonatkozásában is elzárkózik, bár finoman minden képviselő jelezte, hogy 
ebben kellene gondolkodnia.  
Természetesen önként és dalolva senki sem ajánlja fel a dolgozóit, de az akaratot és a 
szándékot nézve igazgató úr nem kíván partner lenni a képviselő-testület munkájában.  
Megszokta már a vádakat a testület, mely szerint szétveri az oktatási rendszert. Azt azonban 
senki sem látja, hogy ha az elmúlt években megtörténtek volna az intézményvezetés részéről a 
szükséges lépések, akkor nem tartana az önkormányzat itt. A két iskola összevonása óta 250 
gyerekkel kevesebb a tanulói létszám, de a pedagógus létszám nem csökkent. 
Igazgató úr taktikája jó. Nem hoz áldozatot, hiszen a leépítés java részét a szerződésesekkel 
kívánja megoldani, akik eleve számolnak azzal, hogy a szerződésük lejártakor megszűnik az 
álláshelyük. 
 
Timár László iskolaigazgató emlékezteti a képviselőket, hogy az összevonáskor két éve is 
jelentős leépítés volt. Egyébként azért gondolkodott a szerződésesekben, mert ez azonnali 
megtakarítást jelent. Ha állandó dolgozót küldene el, akkor a gyesesek miatt fel kellene 
vennie újakat szerződéssel, hogy az órákat meg lehessen tartani. 
Kijelenti, hogy részéről nem a szándékkal van gond, de ember kell a tanításhoz. 
 
Bratu László polgármester megkérdezi, hogy van-e olyan mutatószám az oktatásban, amely 
iránymutatást ad, hogy a rendelkezésre álló gyermekszámhoz mennyi pedagógus kell? Ez egy 
laikusnak érthető adat. A következő tanévtől még kevesebb gyerek lesz. Jelentősen csökken a 
normatíva is, de a bér- és járulékkiadások nem csökkennek. 
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Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy az 
abszolút mutatószám uniós átlagban 14,4%. Magyarországon 11-12% már jónak mondható. A 
gimi esetében ez az átlag 15,2%. Ha az óraszámot felemelik 28-32 órára, akkor mindenhol 
jelentős elbocsátás várható. Egyébként a közoktatási törvény 52.§ előírja, hogy mennyi órával 
lehet dolgozni. Ez abszolút kulcs, amivel működhet. 
 
Timár László iskolaigazgató kijelenti, hogy a közoktatási törvény szerinti számolást 
elvégeték és kb. 60 órával van az intézmény az abban engedélyezett óraszámhoz. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy ez 
önmagában nem mond semmit, a gimi 100-zal van ezen engedélyezett óraszám alatt. 
 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati szakreferens hangsúlyozza, hogy a közoktatási törvény 
órakedvezményeket említ, amit a költségvetési törvény nem ismer el. ezek ezért kivételre 
kerülnek.  
 
Timár László iskolaigazgató utánaszámolva kijelenti, hogy intézménye tekintetében az 1160 
gyerekkel és 83 pedagógussal számolva 13,5-14% körüli az arány.  
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy gondolja, hogy 
ezek szerint a technikai dolgozók száma túl magas. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a döntéshozatal során a betölthető létszámnál 
külön kerüljön feltüntetésre a technikai és a szakdolgozói létszám. Részletesen át kell 
tekinteni a még törvényes további megtakarítási lehetőségeket. 
További kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztéseket. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  79/2011. (VIII. 17. ) Kt.  határozat 
Tárgy:  Létszámleépítési pályázat benyújtása 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta a létszámleépítésére vonatkozó javaslatot és az alábbi 
esetben létszámok vonatkozásában tartja szükségesnek a támogatást igénylő pályázat 
benyújtását:   

           
Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény: 1 fő élelmezésvezető 
                 2 fő pedagógus  
Városi Sportközpont:  1 fő karbantartó 
             1 fő úszómester 
Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsőde: 3 fő óvodapedagógus. 

           
A képviselő-testület felkéri az intézményvezetőket és a Polgármesteri Hivatalt, hogy a 
pályázat benyújtását készítse elő. 

 
Felelős:  intézményvezetők, jegyző 

  Határidő:  2011. 08.31., illetve a pályázati kiírás szerint  
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Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és a Zrínyi iskola 
és az óvoda esetében 7 igen szavazat és 1 nem szavazat mellett, a Sportközpont esetében 
egyhangúlag az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:           80/2011. (VIII. 17.) Kt.  határozat 
Tárgy: A létszám racionalizálási döntés folytán az intézményi és 

összesített önkormányzati létszám alakulása 
 

Encs Város Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és az alábbi 
létszámadatokat állapítja meg:  
Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény: 

 engedélyezett létszám:  131 fő,  
létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma:        1 fő élelmezésvezető  
       2 fő pedagógus 
       1 fő főszakács 

       létszámcsökkentést követően  kialakult létszámadat:  127 fő. 
1. Létszámcsökkentés előtti intézményi szintű összesített létszám: 131 fő 
2. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű engedélyezett létszám: 127 fő. 
3. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű betölthető létszám: 117 fő,  
   ebből pedagógus 81 fő, egyéb technikai 36 fő. 
Városi Sportközpont: 

engedélyezett létszám: 16 fő,  
létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma:    1 fő úszómester 
         1 fő karbantartó  
         1 fő takarító 
létszámcsökkentést követően  kialakult létszámadat: 13 fő, 

4. Létszámcsökkentés előtti intézményi szintű összesített létszám: 16 fő, 
5. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű létszám: 13 fő. 
Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsőde: 

engedélyezett létszám:  64 fő 
létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma:  3 fő óvodapedagógus 
             1 fő dajka 
intézményen belüli átszervezéssel érintettek száma: 1 fő óvodapedagógus 
létszámcsökkentést követően  kialakult létszámadat: 60 fő 

6. Létszámcsökkentés előtti intézményi szintű összesített létszám: 64 fő 
7. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű létszám:  60 fő. 
8. Összesített létszám létszámcsökkentés előtt: 433 fő 
9. Összesített létszám létszámcsökkentés után: 422 fő. 
10. Létszámcsökkenés összesen: 11 fő.   
 
 Felelős:    jegyző, intézményvezetők  
 Határidő:    2011. augusztus 31., illetve pályázati kiírás szerint 

 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:           81/2011. (VIII. 17.) Kt. határozat 
Tárgy:  Nyilatkozat továbbfoglalkoztatás lehetőségéről 
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 Encs város Képviselő-testülete kinyilatkozza, hogy a 80/2011.(VIII.17.) 
Képviselő-testületi határozat alapján létszámcsökkentéssel érintett 
álláshelyen foglalkoztatott dolgozók – munkaviszonyban töltött ideje 
folyamatosságának megszakítása nélküli - foglalkoztatására az 
önkormányzat költségvetési szerveinél meglévő üres álláshelyeken, 
illetőleg az előre láthatólag megüresedő álláshelyeken vagy a tervezett új 
álláshelyeken sem teljes, sem osztott munkaidőben nincs lehetőség. 
 

Felelős: polgármester 
Határid ő:  azonnal 

 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselő-testületi megtakarításhoz szükséges intézkedések 
ismertetését. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyző kéri a testület hozzájárulását ahhoz, hogy a testületi 
előirányzatot terhelő 15% megtakarítás végrehajtásár az alábbiak szerint kerüljön sor: 480 
ezer forint dologi kiadásokból, kéthavi a képviselői tiszteletdíjakból és az alpolgármesteri 
költségtérítésből. 
 
A képviselő-testület az 50/2011.(VII.04.) Kt. határozatában elrendelt 15% megtakarítás 
testület vonatkozásában történő végrehajtásával egyhangúlag egyetért. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
  Bratu László      dr. Halász Ferenc 
  polgármester               jegyző  


